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STEVEN R. PLOTRIN, after being sworn by the Foreman of the 
Orleans Parish Grand Jury, was questioned 
and answered as follows: 

MR. GARRISON: 

Bobby, I know that you have read in the newspapers some 

charges by a few individuals that we harass people, so I want 

to say at the outset that you are under no suspicion of any ' ., 

kind and the purpose of this questioning is not in any way to 
- 

entrap you, but I have information that you knsw something about 

the activities on the part of Clay Shaw and youmay be able to 

enlighten us and help the Jury in their investigation of the 

assassination. We are particularly interested in anything you 
I '.." 

may know-of Clay Shaw% activities with regard to the gathering 

of materials or armaments or trucks, or anythfng else, in 

connection with Cuba. 

A. First, if I may say a few words, in response to your question, 

generally, I was out of town when you i88ued the subpoena yester- 

day and had not planned to be back today, but having learned of 

the subpoena I returned to facilitate whatever questions you 

or the Grand Jury may have. , In responee to your question, I 

would have to say th3t8, Jim, and to you, gentlemen, at this time, 

any information that I have regarding the investigation that 

you aye pursuing, namely the assassination of President Kennedy, 
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or the indictment against Clay Shaw, I have received 

through clients. Now I am prohibited by . . . . . first, 

let me again developthat. I know nothing about the 

assassination except what I have learned from my 

clients that I represent, which are approximately five or 

SIX. There are.3 canons of ethics which will prevent me : 

from making disclosures as to what clients have told 

me. First of all, the Canons of Legal Ethics - the 

first article concerniug my testimony is found in the 

'L.B,:'..~~i~ed-.~tatutes, Art. '14, Sec. 37, which is as 

follow& (reads Article) ,._ 

FOREMAN: 

The questions we will ask.you are things that occurred 

long before you received these clients, anything that 

we ask you-, 2 whether you have knowledge of these clients 
.,ic 

since they employed you, we don't expect you to answer. 

A. All right, but let me fprtherclarify my position so 
J. 

that you fully unders d and me. I am under a burden as a ; 

lawyer not to make ai -' y'disclosures. If a judge orders 

me to make disclosu e&./z, of course, will obey any attempt 1 :; 
I 

or order of any courd'to make any disclosures that the 
.i' 

court would say tPat I do so considering this. 

/ 

If Y?U % 

ask me specific questions, and Jim has asked me one, 

,J \ 

\ . 1. 
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about information regarding the aseassinatfon, I had 

no knowledge of anything regarding the assassination 

prior to my representation of first, Jack Martin, then 

Lewis, whatever hts first name is, Gordon Novel . . . . : ._ 

Who are these people prior to whom you had no knowledge? 

A. Well* I would - I was firat contacted to represent Jack 

Martin, who was one of the original figures in connection 

-with the outbreak of the investigation. 
'\ 

ti. Is"th& the Jack iart& we know or another? 

A. The Jack Martin-wat‘you know, who is somewhat unstable. 

Q* Yes. 

A. Then I was-c$tacted by his friend, David Lewis, he came .&+ ., c 

to me next, then Novell got his subpoena and I represented 

him as you know, then Ehrlingar, then Dalzell, and of 

course Mr. Sapir who owns the property where Ferrie lived. 

TO the best of my recollection those are the people who 
_- 

I have discussed this attorney-client relationshi; with. 

Q. How did you know these particular questions of legal 

ethics would arise? 

A. I did not know that, but I ‘knew I,,had no independent know- 

ledge of the investigation &less it came from these '$,. -1 i 
indivfduals. 
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Q. Do you represent Clay Shaw? 

A. In no way. 

Q. Have you heard-pay itiformeQ&on QF are you aware of 

any information, hearsay or otherwise, which links 

Clay Shaw with gathe@ng of armaments, trucks, almunition: f 

and other material in connection with anti-Castro-activi- 

ties? . 

A. Let me say - answer the questions in two ways. Iknow 

that you are interested in this, I have interview notes 

that I have made with'Nove1. At this time I do not know 

whether or not these notes reflect any answers that would 

be involved with the question that you have just asked me. 

But whatever information I do have, or do not have, would 

coma through Novel or the other clients, and I could not 

reveal it unless Novel gave me permission. Althoughxif 

you ask me about Clay Shaw I couldn't give you the informa- 

tion unless Novel gave it to me. 

Q. If you had not mentioned the name of the client, could you 

not have told us that you have heard this and it is hearsay. 

And you cannot mention the names of the clients it came 

from, and just have given the Grand Jury the information - 

would that not have been possible without violating their 

confidence. We would not have known what client it came 

from. 
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A. I don't think I could do it in good conscience. To 

myself. YOU know I work for them and I am a very 

principled person and I think this could be a violation 

of my own principles and the specific principles of the 

canon-8. :. 

Q. Isn't it a fact, 3obby, that th8 purpose of the Canons 

is to protect the client, a&,&f you omitted the client's 

name and just answared our questions about Mr. Shaw was 

not your client, you could have contributed something 

of -information to the‘JuryS;md n@thave in'jured jmur clieritz -- $=- 
in spy way. 

\, . 

A. . Jim, I would like to'help you% it and help the Grand 

Jury. If you take this issue before the Judge ..and he 

says go, I will gladly turn over my files to you on that 

point, but in good conscience to myself I don't think I 

can do it. The only tiformation I hav8 regarding Clay 

Shaw which may 'or may not be relevent to what you just 

asked me would have to come from Novel, the only person 

to my knowledge would give me that information. Or 

Ehlinger. I don'.t know whether Ehlinger has information 

but these would be the sources which I have which would 

be only attorney-client relationship. 
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Q. But you do not represent Shaw, now we are agreed on 

that. Can you answer yes or no to this: do you know 

of any activities ;of Shaw's, in connection with auunznition, 

armaments, trucks, wit#"~Cuban activities? 

A. I will answer it this way. Of my own knowledge, excluding :. 

my client's Information to me;I would say no. 

Q. Have you ever heard of such activities? 

, A. You are leading me into a position that I don't wish to be 

led into. 

0. You are leading yourse'lf into it. . 

A. I just don't see how I can answer that question. First of 

all, in all honesty, I would have to consult my notes. 

I do not remember whether or not - but I have detailed 

notes and if it is in there It would reflect it in the 

notes. On the other hand, the notes were secured through 

my interviews and I just don't see how in the world I 

could give you an answer to that without violating the 

specific Canons. And I am not trying to quibble with you, 

or split hairs. I just don't see how I could violate 

this obligation. Unless Judge Bagert or another Judge 

ordered me to do so, and I would be delighted to turn over 

anything the Judge told me to turn over. 

q. Is it not a fact that if these notes contained no references 



A. 

Q* 

A. 

.-. 

A, 

q2. 

A. 

to 

say 

7. 

such activities by Shaw you would be able to 

you have not even heard of these activities? 

I don't think I understood your question. 

Is it not a fact that if your notes did not contain 

references to Shaw in such activ2ties concornlng Cuba, " 

you would be able to tell the Jury that you know nothing 

about his activities? 

Yes. I could say conversely - I don't know what my notes 

say - there may be references to it, because you have 
I%. 

asked me this personally and privately, and I gave you 

the same answer that I am giving to the Jury now, I 

don't know - I don't recall any evidence of what you are 

asking me in my notes. 

Wppose you looked at your notes and you find that it 
such 

contained no reference at all to any/activities by Shaw? 

Would you not then be able to tell the Jury that you have 

not even hearsay knowledge of this activity. 

If it is not in my notes then I will tell the Jury that 

I know nothing about it. 

Then ywhy:don't you go look at your notes and it may be 

is no problem. You may be able to say that 

nothing about it even after looking at your notes. 

only question again, would be going back to the 
\ 
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Q. 

Shawls ao.tivities in Cuba'. -' 
A. 

_.- T 
On the other hand, if my notes had reference to it I \ . . . 
would be unable to give you the information in the notes. 

You could thencome to the Jury and cite the same privi- 

leges you earlier cited. 

A. If that is what the Jury and you want me to do, I will 
.-_ 

Q. 

A. 

Q. 

information I secured from my client, if there is not .c 

anything there I don't know how it would be relevant 

to what you all are trying to do, but on the other hand 

any information I would have would come from my notes? ' 
,! 

It would be revelant if you would be able, after 

ex8mining the notm3, to come In and tell the Jury 'I 

have no knowledge, even hearsay,' of any connection of 

be happy to do it. If it boils down to a question of 

do I have notes, and the answer is no, if I have notes, 

yes, I still wouldn't answer the question of what the 

notes said until the que,stion of the privilege is ironed out. 

There is nothing wrong with saying what the notes would 

not say. 
no 

Well if there were/notes they wouldn't say anything. 

No, what I mean; for example: if FJe were to ask you if 

you had any information concerning activities on the 

North ~018 last year there wouldn't be any problem about 
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your saying you had none at all. 

A. 

0 \* 

A. 

0. 

A. 

?. 

any reference, It should not take more than half an'\pour 
.\ 

my files are that big but my notes are typed and they'-\lrun about 
\ 

40 pages. 
P '\ 

\ 
Could someone from your office bring the file here to'.,you) 1'4 ; < 
and save time, I i 

A. I do not have a car here but if your office can facilitate 
! 

me I will be glad to go pick up my file. i .I 

Q. We will get an Investigator. 
: : 

I agree with you. Cn the other hand, if my notes did 

not show something that you are interested in I could not 

reveal the contents of my notes. 

Wall then you can tell the Jury that you are in a position ' 

where you are unable to reveal the contents of the notes. 

I have no objection to that. 

Would you then consider looking at your notes? 

I would be delighted, I will bring my notes here, and look 

at them in the.offioe. I did not know what youwere 

interested in. I will be happy to do so. I would like to 

complete it today if possible. To be honest with you 

I do not know of any reference in my notes now, but I 

will be delighted to review them and tell you if there is 

I 
\ 

i 

\ 
1. 

‘\ 
\ 
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LATER: 

MR. PLmIN (continued) 

FOREMAN: 

Mr. Plotkin, you are still under oath. 
. . . . . 

MR. GARRXSON: 

Q. 

:;-i. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Q- 

A. 

. 

Have you heard of any connection with Clay Shaw on the . 

one hand, and either Jack Kubie, Dave Ferrie.or Lee 

Harvey Oswald? i 

I am going to have to invoke the privilege. 

I want to ask you Pf you have ever heard of any information 

in regard to Clay Shaw being engaged in gathering ammuni- 

tion, trucks, or other such materials in connection with 

Cuban activities? 

I will again iave to invoke that privilege. For the Court 

record it fs understood that I am implying the attorney- 

client relationship privilege. 

Yes. 

Do you know where Gordon Move1 ie? 

He called me about, this may be privilege or it may not but 

I am going to .fsll you, he called me approximately Friday, 

the day after the bonds were reduced in Houma, about a 

week OK ten days ago. I have not heard from him since, 
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Nor has his lawyer in Ohio. 

Q. You recall that our attitude in my office was that 

we were not going to be vindictive about it, we went 

along with it by reducing the bands because there was ' i_ 

an indication that he would come back and talk to 

the Jury. We said by all means, yet there 1s nothing 

but silence. IS he going to come back? To talk to 

the Jury? 

A. I do not know the answer to that. I have explained to 
'7 

him fully his rights and I have also explained to him 

the possibility of contempt for perjury before the Grand 

Jury, and you well know, Mr. Novel is a difficult client. 

I can't control him in terms of advising you when he will 

return. 

Q* Do you think he understands this: we are not trying to 

hit him with another charge nor arrest hial, nor anything 

else, We would just like him to give information. 

A. Jim, If I had assurrances from the Grand Jury or from 

you in some form, and I could explain this to him, he 

would not receive any further charges against contemptL\,for 
'\ 

perjury, and he tells a story as he knows it whethei,you';, 

all believe it or not, he will come back. You may not 
.; 4;. 



I have conveyed that message to him. If you would con- 

vey it to him personally and give him your assurrance I 

am sure there is a common ground we could discuss, because 

he definitely wants to come back. 

You know this is a difficult personality. If I were to 

talk to him at.'al.l he is liable to announce to NBC the '. 

next day that I offered him $50,000 to tell a lie about 

Clay Shaw. . 

12. 

agree with it but he is a person who is afraid that 

you may bring in other witnesses or hold him in con- 

tempt and he fears that others charges will. be placed 

against him. At this time. I think that irr his attitudei. L 

I think the Jury probably has this reactbn, as I da, 

that would be perfectly all right if we knew that he 

was going to tell 'the truth but suppose he came and it 
\ 

was apparent that he lied. How could we guarantee not' 

to . . . . . -+.. 

I understand the problem, I don't think the Grand Jury 

could waiver their rights to impose perjury I.... 

We can say this: there is no intention to charge him with 

anything. In other words, there is no plan to do that 

nor to trap him, you understand that? All we want is 

information. 

, 



A. 

Q. 

A. 

3 k. l 

A. 

Q. 

A. 

(2. 

13. 
Ii, -. ‘.W ., . . .. 

As I suggested to you one day, if you recall, that we 

have a meeting kn Biloxi with you, one of your aidss, 

Novel and -elf, and maybe..k can work out a cotmuon 

ground - u&aped or . . t . 

Hav8 the Rl88tiX@ in h8T8, let him @cm&e in, he won't be 

arrested, he can talk to us.+md then leave. 
. ..J ., :. 

Shall I suggest it to hti? 

I will tell yuu now that if he wants to come in for that 

purpose we oan met $n'my affice,.he uan walk out, he 

will not be m8st8d, We can at least talk about it, 

and then he can go back to his sanctuary, wherever that is. 

And I don't know where it is. 

But we cannot promise in advance that if he obviously lies 

that he will be given special txeatment. On the other 

hand, if he tells tti truth of course there till be nothing 

happening to h$m. Nobody wants him. 

Ifwill convey that message to him when I hear f&m him. 

I do not have his phone number. He calls me when hk feels 

he is ready to call me. And I will tell him that, &d 

see if we can work something out. 

You can tell him, just to sum it up, that the Grand Jury 

is/fnterested in hearing what he has to say and so 1s the 
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District Attorney and tha.t there is no vindictiveness - 

no one is out to get him, but we have to do it on the 

same basis as anybody else, but if he wants to meet on 

this basis I will be glad to do that. 

A, I have your private numbers and will call you. 

MR. BURNEg: 

Just one point I want to check. 

MR. GARRISON: 

.*:- 

A. 

0 -* 

A. 

Q. 

A. 

out 
Richard wants to poinqthat in invoking the privilege of . . . . . . . . . ., :. .. - : 

aourse you have to name the client, I think his name is 

Gordon Novel, Lewis .*... 

Well, let's go through them again: I have Mr. Sapir, who 

owns the house that David Barxie lived In, Jack Martin, 

David Lewis, Bill Dalzell, Gordon P?ovel, Randy Ehlinger. 

Who is paying Gordon's fee? 

I can tell you this now. I have not received one nickel 

from Gordon Novel, and I am not a CIA Agent, nor have I 

received a dime from anybody. 

It serves you right! 

If I knew it was coming to this, Jim, believT1 could do 

without it. laMiwA& fi rst came tome I did not know if 

would develop into all of this. He came in at 12:00 

o'clock and had a 1:00 o'clock subpoena to go before the 
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Grand Jury. At that point I couldn't get out, I 

had represented him to that point and it was an im- 

practical position to get out of. 

JUROR : 

, :- Q. I read in the paper where Novel stated that he wanted : 

to go on a long vacation, what was he talking about? 

A. I don't know what he was talki= about, butho . 

wrote that statement without my knowledge, and I may 

2 add that his lawyer in Ohio knew nothing about it either, 

<e -:"iii because he ealled3xm.ifter he.had hia c'apy; 

MR. BURNES: 

A. 

0. 

A. 

Q. 

I would like to clear up one point. The attorney-client 

privilege, as you know, can be waived by the client, not 

by the attorney. Now you stated while ago that you had 

several clients,, now if we were to attempt to obtain a 

waiver either through you or someone else with reference 

to the question about knowledge of Clay Shaw and moving 

guns to Cuba or other places, who would the client be who 

could waive the privilege? 

Gordon Novel. 

And he has not waived that? 

As of yet, that is correct. 

Would that be the only client that would be involved with 

the waiver? 



A. 

Q. 

A. 

A. 
e, 

16. 

Well, I have not discussed this with any of the clients. 

With this particular information, that would be the only 

client who has the privilege? 

1 would invoke th e privilege of Goltdon Novel on the .: 

specific quest&m that Jim asked me, 

There wouldn't be any other client from whom the privilege 

would'be invoked on this particular point, from whom we 

would have to have a waiver to ask this particular question? 

Its sort of a catch qyestion you are asking me and the A.. . . . . . ,J, 

only thing I can say is . . . . in other words, the ques- 

tions that you have asked me wherein I have invoked the 

privilege would apply to Gordon Novel only. At this timei 

If you ask me other questions I would have to invoke 

the privilege on other clients. 
. 

MR. GAREWON: 

That is all. 

FOREMAN: 

Thank you a lot, you may go. 
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RANCIER EHLINGER, after being duly sworn by the Foreman 
of the Orleans Parish Grand Jury, was 
questioned and answered as follows: 

MR. GAR#tISON: 

Mr. Ehlinger, the Grand Jury today is interested in a 

matter a little different from the subject we last discussed. t 

with you. Of courser you understand that whatever youtestify 

here is secret and you cannot discuss it with anybody 

..- else, We are not going into the Novel. trip to Houma, but we 

have information that Clay Shaw was in the early '60's 

-engaged in the blativitier ok gathering of~armaments, amunition, 

trucks and other such items in connection ~4th activities 

pointing toward Cuba. We further have developed in Dallas 

that in the course of such activZties he developed a relationship 

with Jack Ruby, who was doing the ssme thing rLn Dallas. We also 

have information that you have some awareness of some of this 

activity in whlchshawww engaged, now would you tell us what 

you know about it, 

A. Well, s2r, I know absolutely nothAng about Shaw's activities 

I have never been introduced to the gentleman, and aside from 

seeing his photograph in some films on television I am not at 

all familiar with htrn personally. I have never met the gentleman. 
..... 

0. Have you ever heard anything about his activ%ties? 
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.-. 

A. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

0 : 

A. 

9. 

No sir I haven't. 

Have you ever heard anything about Gordon Novel being 

engaged in such activities7 

No sir, I haven't, But Gordon never did confide in me ., 

with everything that he did. 

Are you aware that Gordon, in 1963, vi&ml Florida at 

NO Name Key, do you know anything about that? 

No sir I don't. The only time that I am aware of the 

fact that Gordon was in Florida was in connection with \ . . 
his ex-wife, the Miss Universe Pageant, some time prior 

to his divorce. 

Are you aware that in 1963 Gordon was also in Dallas on a 

number of occasions? 

No sir I wasn't aware of that, in fact to the best of my 

knowledge he was mixed up with Mr. Thomas Lupo at the 

Louisiana Pavilion at the World's Fair. They were working 

on that. I do remember,that, 

Do you know why in the fall of 1963 Gordon left New York 

and went to Las Vegas? 

No sir. 

Do you know anything about Gordon's connections in Las 

Vegas? 
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A. The only connections that I know of him specafically 

in Las Vegas was the business deal he had with a person 

by the name of Larry Solo to sell some of his electronic 

equipment to certain*1nterests who owned gambling casbnos.. 

in that area, But other than that . ..*. 

Q- 

A. 

Q. 

A. 
,.T-;. -. 

Q* 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

0 \* 

A. The only <3ne I would have any knowledge of this activity 

18 Larry Solo reTaWB-t&:: &aySolo~ 
3 

I believe he is, His son;$& ___ c -.., 7 _. > . - ...e*e;...-i.-'. _ ..:' ._ _ 5 - 
Is Larry Solo still in electronfcs? 

Not that I know of, in fact his knowlelge of ei ctronics \ _ . . ..i;, .*q 
iti rather brief.&? was‘dupposed to be a leg man, saleeman, 

to the best of my knowledge he never did sell any equip- 

ment. 

Have you ever heard the name! James Hicks? In electronics? 

No sir. 

Have you ever heard the napm Larry Schmidt? 

No sir. 

Did Gordon ever mention anything to you about going to 

Dallas? 

No air, he dtdn't. 

Going back to the early '60'8, did you know anyone who was 

connected with the gathering of ammunition, artnaments or 

trucks? 

would be Mr. David Ferric and Sergio Arcacha Smith and 
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most of that activity transpired with this other 

development that I was questioned on earlier. 

Q* DO YOU hq? my knwledg8 in regard to that outside of 

A. No0 wilt, I didn’t, because I nevwr d%d fool tith that : 

ind&vidqa& Sergio or David Ferris after that. As a 

matter of facti m& ;particular gnvolvement %n that was 
* 

' more or less a8 a passenger. I wasn't actively engaged 

in any of that aetlvity. 

ww. Q- Havo..you evex xwt ox heard of Mr. William Dalzell? 

A. I have heard his name mentioned, but only so far as - 

I belgeve I was quest&med on that once in your office. 

The only time I can remember ever having heard that name. 

.- Q. Did you ever remember seeing or hearing of Mr. @won 

Chlverton? 

A. Nmmx BSW him before, five minumm ago, I believe, the 

gentleman sitting outside right now. 

Q. Has Gordon ever meatloned the name Rich Lockley? 

A. NQ sir, he hasn't. He never has to me. 

Q. Do you know anything about Gordon's Nazi activities during 

a period when he was . . . . 
. 

A. That was before I met Gordon. I met him shortly thereafter. 
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That transpired sometime in 1952 or 1953. 

Q* What was the Storm Trouper activity? 

A. That was a group of Gordon and some of his friends, 

schoolmates, I would presume, and their major activities 

was emlating Hitler and his Storm Troopem and causing .' : * 

atold problems ar9 juveniles, that is about the extent 

of it. I da know that they have been involved in some 

0. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

i-l -8 l 

A. 

troulqle w%th - f believe they had som girl in the 

neighborhood in an old abamioned store and there was some 

probIams,they had bmmght her in this building and were 

frightening her to some extent and some incidence relating 

to their having burglarized some hardware store out there 

and stolen some thousand or fifteen hundred rounds of 

amunition for 22 rifles. That was about the extent of it. 

How long had you knm Gordon at this the? 

'I: hadn't known him at all, I met him after all of this 

had happened. He related these ticidenaes to me. 

What were the names of some of the other individuals who 

were involved in these Nazi activities? 

The only other one I can remember was Rip Trotter. 

Do you know where Rip Trotter lives? 

In Jefferson Parish somewhere. 

Do you know where he works now? 

The last I saw of Rip Trotter he was working for La. Power 



Q. 

A. 

c) .* 

A. 

Q* 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A‘ 

Q* Vho was the attorney handling that, $0 you know? 

22. 

& Light Co. 

We have encountered at least one incidence in which 

one individual had a card which identified him as a 

Storm Trooper, In other words, certificates so to 

speak, Did Gordon ever indicate to you . . . . 

. ' 
I' 

No, he never ahwed m anythw to that effect. 

Did he ever indicate who was i,n cha+ga of this operintion? 

No, not that I can remember. They were more or less a 

group that used to cause trouble. \ 
Did they have any kind of uniform at all? 

Not that I am aware of. As I say all of that transpired 

before I ever met Cordon* And: at the time I was about 

14 or 15 years old. 

Did you ever know a man named Jack Lawrence? 

No sir. 

Have you ever heard the name Loian Hall? 
, 

No, 

How well doe-s Cordon know Clay Shaw? 

He had some business dealings withI%. Shaw back in 19640 

1965, pertaining to securing the.rconcessions in the Trade .7 

Mart, but Mr. Shaw retired at, thv time and he was unable 

to secure this contract for his, &vices. 
\ 



.-... 
.# 

A. Dean Avdrews filed some papers - put them on lagal .:&.; 

papers to submit - but to the best of my knowledge 

23. 

Joe Riceobo@p, who mm a restakant chain in the City 

here, . , . . . 

Q. &at the parties to this proposed deal were Gordon Novel, ' I 

Joe Riceobmo, and Clay Shaw, and Dean Andrew8 was hmdlltng 
, 

the papers? 

A. Correct. He drew ~-'a11 of the legal documents as to 

the clauses in the contract, and that is the extent of my 

. . . knowledge of that -par;t~WkIar transaction. 

0, Do you know whether or not Gordon knew Sergio Arcacha Stnith? ._ 
A, Yes, Gordon does know Sergio. Their first connection cam 

about tith the - as I remetier it - it cam8 about in 

x8gards to a television show which was going to be put on 

Channel 4 to rafse money for the Cuban Exiles. This was 

sometime prior to the Bay of Pigs, as I r8umnber it. 

That is where the association came about. 

Q. Did Gordon ever tell you that he had connections with the 

Central Intelligence Agency? 

A. He did tell me on occasion, but I never did meet any of 

these people and as to the veracity of that I would not 

be able to state whether its true or untrue. 

I)* What did he say to you about it? 

A. He said that he had some connection with an organization by 



‘. 

24. 

the name of Double Check, but I never had any relation- 

ship with.these people. 

Q. Do‘ y&U how where Gordon is now? 

A. No, I don't. The last I heard from Gordon was about 3 ' 

weeke iago. ' He+.oalled me on the telephone and told me he 

was leaving Ohio and he would not tell me where he was 

going, I have been close to him,unfortunately~as anybody 

has been in the last ten years, and he wouldn't tell me 

where he was going, So, that's a moot question. 

Q. Did Gordon eve&indicate to you who was footing the bill 

in Ohio? * 

A. As I understand it, he was attempting to get so&e of his 

expenses paid by NBC, but was unsuccessful inreceiving 

any money from them, at least that is what fia told me. He 

intimated that to me on the phone. He was in somewhat'of 

a plight financially, that's the impression that I got from 

him. 

0 .e Did Gordon ever indicate to you that he knsw Lee Harvey 

Oswald? 

A. No, he did not. In fact, he told me on a number of occasions 

that he had never heard of the person before the assassination. 
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Lee 

0 * . Did he volunteer that he never heard of katnn Harvey 

Oswald before the assassination? 

A. Correct. We had a discussion after his appearance 

before this Grand Jury, when he got his subpoena, that .I 

he had no knowledge of Lee Oswald or any of the other 

people with the exception of Clay Shaw. And I don't 

doubt for a minutre that's one of the reasons he is not 

here now. 

0. Do you know if he aver went to Clay Shaw's house? 
x 

A. I don't have any personal knowledge of that. I do know 

that he saw the man on a number of occasions in his 

office. 

Q*;: Did he ever mention Jack Ruby? 

Q= 

A. 

?* 

A. 

0. 

No, he never did. 

Do you know how long he knew David Ferrie? 

To the best of ay-,knowledge he met David Fewie through 
4 

Sergio. Sergio had known David Ferrie from some other 

time back. 

Did Gordon ever Indicate that his connectfon with any of 

these people was involved with theCIA? 

Not until some time afterwards. 

And then what did he indicate? 

That it was part of a munitions pickup. 

What persons did he indicate were involved, with the CIA? 



A. 

0 \* 

A. 

Q. 

A. 

Q* 

A. 

Q. 

A. 

0. 

A. 

That was the impression that.1 got. 

Was there any indication that Red was the control agent 

or the man who paid him money? 

Possibly so. Yes sir. 

Did he refer to Red during that period in which he seemed 

to be working with Red? 

lYes sir. 

/ Q. 1 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

26. 

Just some person who went under the name of Red, 

that was supposed to have been his contact. Now whether 

that was a code name or a person who actually exists is 

something that I don't know. 

Red? i 

Red. 

How often did he refer to Red? 
t 

Onae or twice. "\\ *; 

Did he indicate that Red was an authority of some kind? 

What year was that? 

1961. 

Did he indicate who else might have been working with Red? 

No sir, he didn't. 
he 

Do you know how/met Red? 

No, I don't. 

Or how he contacted Red? 

No sir, I don't. I had no contact with these people myself 
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Aside from my relationship with Gordon, that was the 

Q* 

A. 

Q* 

A‘ 

Q- 

A. 

Q. 

A. 

0 . . ’ 

extent of it. 

During this period what was Gordon doing for B(Piving? 

All sorts of things, he was mixed up tith some political 

aCt%vitieS at one time, I don't ~XWW if thie warp prior x 

to or subsequent -to that particular period* but he was 

also involved with promoting auto races, that was another 

one of his activities at that time. 

In regard to the political activity who was he associated 

with? i ;c.: ‘;. ,_ 

-- _+-_ . :  -‘-. ._. 

Veil, Thomas Lupo,and I believe at that F%m8 somewhere in 

that same general time period, he was conn8cted with the 

Mayor's race, and he had done some work for Willard 
carryiing 

Robertson sscur%ng promotional funds for anarlrw on this 

political activity. 

Did you ever ask him about Red? 

No, it never did enter my mind because it was such a 

brief and passing thing to-me. I was not connected with 

them in any way. 

You mean the name only came up one time? 

Once or twl.ce,,possibly, until this last s8ssion when he 

related this stay to you in your office, .r)ometAme the 

last part ofFebruary. 

Which, if you remember, he didn't mention Red. 



-. 

A. 

. 

Q. 

Not afterwards, no, In between that Gordon would 

be mixed up with one thing or another. The latest thing 

was his JamaM& Village. 
. 

What is/ikout the name Red that makes ,you remember it after 

Six years? 

A. Possibly its correction and the faut that it was brought 

up to me afterwards. 

,: Q. 

A. 

How did he use the name Red? 

That was his contact, that is the way it was used to me. 

The way it was described tome. 

Q* 

A. 

Did he say 'I have to go to see Red'? 

No, because most of his communications were by telephone, 

at least that is what he intimated to me. 

Q. Did he say then that 'I got to call Red', or 'I got a call 
1 

from Red'? . 

A. Something to that effect, yes. 

28. 

JUROR: 

0. Since Gordon Novel left town has he been in contact fairly 

frequently with you by telephone? 

A. Yes, mostly to the dismay of my parents because they don't 

have too much use for the boy and I have to live with 

that also. He asked me all kindsiof questions and comes 

out with rather ridiculous statements.about the things he 
! 

is doing, etc, and frankly -'it +!a source of irritation . . 
.A' 

/LJ 
\ 
'\ \_ '. 



A. Vaguely, yes. 

0 -* Just a conversation. I am not trying to lead you into 

anything, I am just asking for information, I happened 

to be standing by the%window there and you said something 

then to the effect that Cordon would do anything for money, 

A; 

(1 -0 

A. 

A. 

29. 

but I have not heard from him in 3 or 4 weeks. 

Last week when you were here in the Dean Andrews' trial, 

I think it was frledneaday evening, we were in the room 

back there and you were sitting in a corner and there 

waa another heavyset fellow there in conversation with ,c 

you and Bobby Cordon - do you recall that? 

and he laughed and you were both agreed on this, and you 

stated something that you thought he had been selling 

information to NBC? . 

Well, that's the impression I got. . 

From him, that he had been selling information? . 

If not inventing it outright. Because a lot of wk+t Gordon 

says is so rife with untruth that it is hard to separate 

one thing from another, it's impossible. !. \ 

Do you know Mr. Walter Sheridan? .- . 

Never met the gentleman = I was asked by Gordon over th$, 
I '. 

telephone once to contact Mr .Sheridan, but I told him,& I 

I had g.otten involved in this thing as far as I wished to 

and did not wish to become furthe& involved, and this. I 
..' \ ,/ ' \ 

/’ ,. \i -_ 
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never did do. I never did call Mr. Sheridan. The 

only person who did, and I did not answer the phone, 

was Rick Townley who called my house and my sister 

ansnred the phone, and I told her I was not home I 

did not feel like talktig to him, which was about 3 

or 4 weeks after I had appeared before the Grand Jury. 

n 7' You gave him no information at all? 

_ A. No sir, I haven't. I have nothtng to give, absolutely 

nothing. 

MR. GARRISONr .. 

0. Did Gordon ever tell you anything about the picture 

which was State evidence, a copy of which he sold to 

Walter Sheridan for a thousand dollars? 

A. Well, that is pretty much correct, the words you said 

just there, that he had sold it to Walter Sheridan. , 

Q. 

A. 

Did he ask you far money? 

No, he didn't. #e tried to hang me with 8 couple of 

telephone bills,' he is long winded on the phone, he will 

get on the phone $nd call six thousand miles removed from . . .' 
here and stay on 25 or 30 minutes at the time. 

Q. 

A. 

0 .* 

He calls you collect? 

He called once and I refu$ed to accept the call. 

\&at did he discuss.with Y0.U on the phone? 
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A. 

Q. 

A. 

Q. 
CwraaR 

A. 

n '< . 

A. 

Q. 

He wanted to find out generally what was going on 

around here, the tenor of people, what the average 

man in the street thinks about him, his credibility and 

so forth. 

Did he ask you what you.thought about Gattrison? 

Yes to some extent. I told him a8 far as I know every- 

thing is going according to what Mr. Garrison has in- 

tended and that was the gist of it. 

How long did he talk ~0 you three weeks ago? 
_ '5 : 

Not too long, not more than ten minutes, 

You don't know where the call came from? 

No, I would answer and he would be on the line. 

That is all, thank you. 



BYRON CHIVEKTON, after being duly sworn by the Foreman 
of the Orleans harish Grand Jury, was 
questioned and answered as follows: 

MR. GARRISON: ..‘; 

Mr. Chiverton,.what business are you in? 

A. f am with Dixie .Brewing Co, Sales M&mger. (, 
-1 

il. How long have "Jtou lived in New Or&m? 

Since 1948, :... '- A. ' 
LQ. 'Vhere did you come from? 

A. Illinois, Dixon, 111.~ _._ -*. ; i 

f?. Where do you l$ve'now? 

A. 'At 4209 Fontai@?leau Drive, New Orleans. 

0. I want to direct-your attention to the fait of July 31, 

1963 at which ,time the FBI conducted a raid on a part 

+ T of land north of Q&e Pontchartrain and seized arms, 
-. 

tiunitions, &plosives, bomb casings and riapalm. At .:. ; .- 
the time the FBI ‘seized this a number of individuals 

were listed by- the Federal Bureau of Investigation as 

having been co&eated with it and the names of these 

individuals - and 'I will read th? to you! first of all, 
\ 

your name, Rich Lauchli, Earl J, htson, Jr., Ralph 

Folkerts, Sam Benton, victorDomenod& , Espinoza Hernandez, 

CaT$os Eduardo'Hernando Sanchez,X Joh&iKock, Gene Asselo 

4 
! +< 

dro Atnoyes, Miguel Alvarez Jimme+!-and.-Antonio Des&o 

% 

i / ;. .\ . . I. k ':. asquez. ; r \. . . . 
f ---I 1 .-. --. . . 
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Now, can you tell us what this is all about? 

A. I don't know any of those names, Sir.1 don't know how you 

ask the question, I know the name of the FBI, 

Q. You are Byron Chiverton? 

Q. Do you know Bill McLaney? 

Q. Do you know Bill McLaney'e piece of land over on the Lake? 

A. Yes sir. I have a piece of property right next door to it. 

Qt .These explos,&ves were seized on:- Bill McLaney's land on 

July 31, 19?$% These Latin names are Anti-Castro Cubans 

who were training in the smer of 1963 on a mission in 

regard to Cuba, Does that refresh your memory at all? 

A. Well, I read this in the newspaper, but I don't know any 

of these men. I have never heard of their names before - 

I have never met -any of them. 

Q. Do you know R%ch Lauchli? 

A. NO Sir. Not to my knowledge. 

0. You don't know that Rich Lauchli is one of the best known 

Minutemen in the United States? In '63 he was the No. 2 

Minuteman in the United State8 under Depew? 

A. No sir. 
\ 

Q. ' Do you know any Minutemen? '\ , 5, 
A. Minutemen? ‘i '\ \ \ 2'. I..:. 



34. 

Q- 

A. 

Q- 

A. 

Q. 

A. 

Q- 

.-A. 

0 <- 

A. No sir. 

Q- Do you know Ralph Folk8rtsl 

A. No sir. 

Could you tell me how you believe your name cam8 up in 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Yes. Minutemen. 

No sir. 

Do you know Adrian Alva? 

No sir. 

Do you know Guy Banieter? 

I read about him in th8 papers - I n8v8r met him. 

You don't know Sam Benton? 

No sir. 

Do you know Earl Watson? 

this list of names and it is between Sam Benton and 

Rich Laughli, 

No, I don't even know why I am on the list. I have a 

piece of property next to McLaney's. 

How big is your property? 

70 x about 300 feet somewhere. 

Did you know anybody was training there In 19631 

No sir, 

Where are you from in Illinois? 
Dixon 

&&xxx, Ill. 

How far is that from Collinsville? 
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I don't know. I don't know where Collinsvilla is. 

Do you know that Rich Lauchli is from Collinsville, Ill? 

I never heard of him. 

You never heard of hfm? 

No sir. . 
Well, Zf you never heard of h%m we don't expect you to 

tell us anything? On the other hand, f must counsel you 

that if you fa21-%6 telmjqe. &iotzh.befoxe the Grand Jury . 
 ̂_., -g : 

this is perjury. You understand that, don't you? 

Yes sir. L . . . .,: -_ 
Will you wait outside for a minute while I talk to the . 

.'F 
Grand Jury. 

(Exit Mr. Chiverton) 

This list'was obtained from the notes taken fwom a copy of 

the FBI report which was in the Customs Office files here. 

Curvich, in what I regard as the one contribution of his, 

managed to get access to it one evening while he was working 

with the Customs people on something else and he took the 

names down. The FBI report on the seizure of the ammunition 

was in the papers the next day and lists all of these Latin 

names. It lists Rich Lauchli - look in last month's Esquire, 

or the month before - and you will see a full page picture of 

him becawe he has moved, the Plinutemen became too Liberal 
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about it. 
JURORS : 

Was he arrested? 

~Qhey+&pt-f~~~~aerrT]et -SW.we‘can! t verify &?,,I. ,@d they didn't ]: z 

'even release t& n+n+s, + they aaid they had .&zed ammunition 
.- C. 

and expJosives'. . . . 9 s 

Did they arrest any of these people?. 

The report indicated that they, as Gurvich was able to see It, 
: . . ..; :... :. :. .i . I 

they were temporarily arrested but not booked and the reason 1 

appeared to be as certainly all of the Latin8 were being paid 

by the CIA . . . . 

Was this man taken into custody? 

There is no way to know; I can't answer that, except that his- 

name was listed with these'people who ere connected with the 

ammunition. Thi.9 10 a case - I don't know why his name was. 
.' 

put there by the FBI L.... 

Do you want to ascertain if he owned the land there in '63 and 

if he did he certainly must have read about this and recognized 

the property next to his, and ask him if he ever talked to 

for him and he has moved to the Right, Now between Rich 

Lauchli's name and Sam Benton's name is Byron Chiverton's 

name. Unfortunately I have no other knowledge about Chiverton 

except to say that from this he would appear to have to know 

. ( 
:- 
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A. Do you want to go down/someof those newspaper clippings 

in my office on a chair? I 

Q* 

0. 

Q. 

Q. 

A. 

Does he have a: house on his property?. Does he live there? 

Or just a vacant lot? " If he had a house he might know. .:' . . ,. 
Ask him if he ever saw anybody go in there? If he saw 

people go inthere he sYust have talked fo them. , : 

Ask if the FBI ever t$ked to him? , 
-&et him iook at,.~he/$q.q Jim, ;z..::-: ~. 8 

Good idea, let himread &t. 

(Return of Mr. Chiverton) 

MR. GARRISON: 

FOREMAN: 

.- 

A, 

Q. 

A. 

Q* 

A. 

You say you don't know nothing, but please read this. 

I can see your point there. 

We are not trying to trick you, but you have u8 confused. 

I don't know these people, I really dent. 

We can't understand why you don't know them and you are 

listed among them? Were you arrested at that time by 

the FBI? 

No, I never in my life have been . . . . I don't even know 

an FBI. 

MR. GARRISON: 

Did they ever question you? 

.--. 
. . 
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A. 

9. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

. ..- Qm 

A. . . 

Q. 

A. 

Q* 

A. 

No sir. 

Xhat is the address of your land over there? 

Its Morris Subdivision. Rightnext to McLaney's - 

McLaney"s mother and I own this jointly. 

Do you have a house on it? 

Yes, 

Vere you there in the saer of 19631 

I 

Yes, everyweekend. 

And you saw no activity going on? 

No, while all of this was going about we were over one 

g-eekend and this trail&r was sitting out there in the yard - 

it was sitting there and we used to swim in the pool there - 

and the kids were jumping up and down and playing in this 

trailer. And the next weekend, if I recall it right, 

we went there and the trailer was there but there was no 

people in the house, The trailer was sitting over there 

besides the pool &d the kids were playing on it. This 

is the- only thing 3 knew of anything afterwards. 

Did you hear anything about ammunition being seized? 

I remember after that weekend we spent over there, it was 

during the middle of the week it was seized, and this is 

the first I knew about it. 

Did you ever talk to anybody about it? 

Afterwards? 



A. 

Q. 

A. 

A. 

A. 

39. 

Yes. Did you talk to Bill MeLamy about Zt afterwards? 

Yes. 

What did he say? 

They were out of town at the time and quite often there ' 
.s 

were people there Erogt out of town over there and ! 

they would stay in their place ovex them acrom the lake - 

different people. Travelling fhrough. SomethGxg like 

that. He saPd they were people from out of town - friends - 

and they would stay in his place. 

Did he indicate anythtng or any feeling on his part that 

was unusual for guests to bring napalm with them? 

He was quite concer&ed over it. __- .._ 
What did he say in that regard? 

He asked me if we were worried about it. He told me don't , 
be wafri;;ed+&m~ it - it was something out of his control - 

he had nothfng to do wfth it - and that everything was 

cleared up - and nuthtig could be done about it - 

Did he mention wything about the number of Latfns- the 

number of Cubans? Coming to his place? 

As far as I know, he did not know these men. 

l BYMR. ALCOCK: 

These people who visited h&m periodically, were they Cub&? 

A. No sir. 

Q- You never saw Spanish looking people on the grounds? 
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A. 

‘). 

A. 

Q* 
.._ A. 

Q. 

A. 

Qa 

A. 

40. 

No sir. 

Do you speak Spanish? 

No sir. 

You didn't see anybody - unusual people there? 

There wasn't anybody there. 

No one at all? 

No sir, 

Did you have occasion to go on the property, Other 

thango sw%nxaing? 

We went over t&&e - m&ght have went over in the carport 

and got some chairs off it. Wa had a few guests over at 
a . 

our place. 

MR. GARRISON: 

Did you hear any noise as shooting or ammunit;ion exploding? 

A. No sir. 

Q. We have talked to Cubans - there ie one Cuban who in 

particular was in an adjacent camp and they spoke of the 

continual noise of explos%ves from that viC$nity. 

A. In our area? 

Q. From that general area. 

A. No, we are only there on weekends, on Saturdays and Sundays. 

Sometimes we went Friday night- but I can't remember if we 

went Friday night this particular weekend; During that 

time there there wasn't anybody around, 

Q* What business were you in before you left Dixon, Ill? 

A. I was in the diaper service. 
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I)* Did you ever live in any other towns besides Dixon? 

A. No. 

Q* You were barn in Dixon? 

A. Yes. 

Q. By MR. ALcocg:: 

You me8n t6 tell me that Mr. McLmey only told you 

in a casual cminment, don't worry, l.ts all cleared up, 

and you knew this was found on property right next to 

A, 

ci. Let's establish this. How soon after the finding of this 

csehe did you see him? 

A. 

0 .* 

A. 

Q. 

A. 

0. 

Maybe a week, I am guesging now. 

Yes, I understand. Now, was his wife.on the property ut 

the time? 

At what time? 

When the explosives were found. 

I don't know. . 

What about the weekend you were there prfor to their i)eing 
'. 

found, was she there then?' 

A. No, no. I am quite sure she wasn't. 

YOU - and this is all he told you? You didn't feel 

that you should Imp&e further in& that? 

I don't see him that often; only weekends, I saw everything 

in thenewspaper .*.. 

.\ \ . . 
Y 

\ \ 2%:. 

. . _ 
: ‘Y .\ 
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JUROR: 

2. 

A., 

Q. 

A. 

Mr. Chiverton, you say Mr. McLaney did not know these 

people, t-hey Just walked into his property. Did anybody 

get pern$ssion to come in? 

Aa.-fiax..#i 31 kywi I amgu$esiug, I could be wrong, Bill- 
I 
' 

told me @at ~QBWOZW had called and wanted to use his 

place, they were tzavelling through, . . . * m 

'When dia'hemention this to you? 

I think it was afterwards. 

MR. ALCOCXr 

Q* You must have had some comrersation with him. '&et else 

did he tell you? We are getting this by bits and pieces . . . 

You come ti here the first time and it appears that you 

have no kgowlledge whatsoever, now you are giving us a 

little bit here and a little bit there . . . '1 would like 

to know what the whole story is. 

A. I: am trying to search in my mind . . . . 

JUROR: 

A. 

Q. 

You said a while ago when Mr. Garrison asked you what McLaney 

told you about it and I think you said he said not to'worry 

about it, as it was out of his control. 

About getting involved in it by being next door. 

The first you knew ofanything 1Pke this , a E~ZXK cache of 
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A. I heard it on the radio, I was coming in from Mississ&ppi. ,. 

Q. You did not immediately start trying to find out from Mr, 

McLaney and ask him what was going on. 
._ 

: 
A. I was ceding iti hm Missihippi and heard them mention 

something about McCmb on the ear radio, artd soon as 

I got home and walked in the house my mother-in-law 

said it was In the newspaper. 

A. 

And you just let it r&de for a week? Until you saw him? 
: _. .+ . . 

No, I tried calling hfm but he wasn't available at the 

ammunition you read it in the paper? 

time. His phone didn't answer. 

MR. ALCOCK: 

Q. Are you related to Mr. McLanay? 

A. By marriage, yes sir. 

Q. What relationship? 

A, My wife's cousin. 

MR. GARRSSONt 

‘!. Where did you try to reach him? 

A. At his house on Camp St. 

Q- Htre in theclty? 

A. Yes. 

Q. Is he back in Las Vegas now? 
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A. 

0. 

A. 

Q. 

A. 

c- 
' A. 

Q. 

A. 

A. 

Q* 

A. 

0 .* 

A. 

Q. 

No sir, he is in Miami. 

Do you know Louia McWilly? 

McWilly?' 

Yes, a friend of Bill McLaney's, from Las Vegas. 

No, I know qufte a f& of h%s friends. X have been 

introduced to them, I met a Willy - I am trying to think - 

He -had been in Cuba previously. 

Was he a gray haired man? 

I don't know what the color oC his hair was. 

Does the nam&McWi.lly'sound familitir tb you? 

I know somebody by the name of Mac - I can't remember 

the last name. 

Wh8re is he from? 

I was in Las Vegas two years agO and I think it was at 

that time. 

Was this at the Thunderbird? ' 

No, I don't know now, if this .is‘ the same man or not, 

but this was a white haired fellow. 

One friend of his who visited b@ in the summer of 1963 

was Gerald Patrick Heming, do you:': 
Y 

ow him? 
\ 

No sir. .~ \ ; 

I asked Mr. Heming if he had occasic&y see Rick Lauchli 
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while he was north of the Lake and he said yes h8 

went over there and. saw him bWZW~ther8‘~ 

MR. ALCQCK: 

Q. 

A. 

How big a piece of property does McLaney own over there? . . ' 

I tNnk's it w lot wider than this, 35' wider than the d 

one we have, th8t would be 300 feet. 

Qm 

_.- 

Can you see clstarly from one 8nd to the other, or are 

there a lot of trees which would prevent you fromseeing 

eqi&. A. 

Q. 

A. 

Q. 

th& entire property? 
i 

Fro& my house? 

From your place. 

The bushes are between our house. 

What if you us8d the swimming pool area, can you see the _- 
entire property from the pool? 

A. Oh y8S. 

Q. 

A. 
I 

And you didn'r"8ea'aiiy‘activfty whatsoever? ‘\ ! 
-i : ':I\ 

NO. There wa8 a triiler there. No one inside, a Newha& i 
trailer. t ;;.. i i.. - i 
Did you notice the license plate on it? '. 

\ 
No sir. k : \ \--. 
who do you work for, Mr. Chiverton? \ 

& . 
Dixie Brewing Co. 

Q. 

A. 

Q* 

A. 

Q- 

A. 

-\ 1, 

Did the FBI ever talk to you at all? 

No sir. 
,I' ,I' :’ I' ; ' 
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0. 

A. 

Q. 

A. 

0. 

A. 

Q. 

A. 

Never talked to anybody, never talked to your wife? 

No sir. 

Never talked to McLaney's relatives that he told you about?. 

I think he talked to them. I think, I don't know. 

Isn't it kind of strange the FBI didn't inquire anything 

of you when you are the next-door neighbor to see what 

you may, or may not have known about this? Didn!t 

this strike you as funny? 

I was looking for them. 
. ..__ _' .i 

And they never came? 

No sir. 

MR. ALCCCK: 

A. 

Q* 

A. 

Q* 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Have you ever heard the name Jose Juarez? 

No sir. 

If I told you that Mrs. McLan8y told or said that they 

let the property to a Jose Juarez, whom they knew In 

Cuba, you would nut know about that? 

No sir. 

You and Mrs. McLaney own the property together? 

No, Bill McLaney's mother, Mrs. Julia McLaney, . . . . . 

You and she om-tws piece of property together? 

Yes sir. 

Then you apparently are close with Mr. MeLaney through 

your relationship directly and through his mother, and 
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your property is adjacent to his. Do you have a key 

to his property? 

A. Yes, we have a key. 

01. Now, you have had oecaaion to go in and out of his 

place m weekends,' as caretaker so to sp%;ak* NOW, I 

in all your close relationship wifh tht8 place you had 

no indication that there was anybody &habiting this 

place other than Mr. and Mre. MeLaney? 

A. No. When relatives came down they would come over to 

ourhouse - iit was dWdy8 somebody W6 kmw. 

Q* Now you had a key to this property, and you had no 

indication orknowledge - and you know what had happened - 

you heard it over the radio andyou read it in the papers - 

and you, the next door neighbor, had no bowledge ? 

A. No sir, . 

I). In your perusal, and going through the house, did you see 

any packages or boxes which would indtcats that there had 

been somebody there? 

A. Na sir. 

JUROR: 

Mr. Chtverton, do you know-what part of Illinois Mr. . 

McLaney comes from? 

A. Springfield, Ill. 

MR. GARRISON: 



A. 

Q. 

A. 

Q. . .' 
A. 

. "' -;;'. . _ rxl.. (. i: ..> Qa 

A. 

Q. 

A. 

?. 

A. 

48. 

Did you know Bill McLaney when he was in Cuba and 

Havana? Have you ever been to Cuba? 

Yes sir. I spent about ten days in Havana. 

when did you go CQ Cuba? 

I guess right after Castro had taken over, they had 

the casino at the National Hotel there. 

While they were still allowing McLaney to operate? 

Right. 

Did you go to v&e&t B&l1 McLaney? 

Yes. 

_... 

What year was that? 

I can't say, it was right after Castro had come in there - 

I know all of his men x+ere walking around thestreets 

with machine guns. * 

Did you have occasion to meet Loran Hall? 

No sir. 

Q BYAJUROR: . 

Getting back to the telephone conversation with McLaney, 

you said somebody called and asked him if they could use 

his property, what else was said in the conversation? 
:- 
A. This was afterit happened. Somebody called and said 

they were travelling through and wanted to use his place. 

Q. For what purpose? 
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A. Just use the place, that was all. That's all I know. 

Q* Was that during a weekend or during the week? 

A. No, this was after it all happened, 

0. These people wanted to use the place on the weekend? 

A. No, not to my knowledge. 

Q- You said that these people called and wanted to use it? 

A. And he said go ahead and use it. 

MR. GARRISON: 

t 

Do you remember the approximate month you went to Cuba to 

visit the McLanoys?, x 

A. If you can tell me when Castro first went . . . . . 

MR. ALCOCK: 

January 1, 1959. 

A. Then it was probably the spring going into the summer of 

1959. 
MR. GARRISON: . 

0. In the summer of 1959 another person who visited '&ba 

was Jack Ruby who visited Havana to Bee a man named 

Louis McWilly, a gambler, did you encounter NcWilly or 

Ruby there? 

A. No. 

0. You don't remember McWilly? 

A. McWilly, that's the name I am trying to remember, I know 

a man named Willy, I: don't know if it is McWilly. 



0. 

A. 

($9 

A. 

Q. 

A. 

' 

Q. 

50. 

What did he look like? 

About my size and had white hair, stocky set fellow. - 

You met him where? 

In Las Vegas. 

You remember the place? f 

He worked at &e - if Its the one 1 m thinking of, I 

don't know for sure if this is the same man or not - 

he worked for Bell at the Casino there. 

I have no other questions. 
'? 

FOREMAN: I.. -. , . . . _. .:. 

That Is all, thank you. 



CERTIFICATE 

I certify that the preceding transcript is a true 

and correct copy of the testtiony &van, under 

oath, before the Orleans Pariah Grand fury, on 
. 
the 16th day of Augwt, 1967, and reduced to type- 

writing by me. 



. 


